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Spørgsmål nr. 6 (Alm. del) fra Folketingets EUU:  

 

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange gange Norge har fået 

afslag på anmodninger om opslag i Europols databaser. 

Spørgsmålet er tidligere stillet som spørgsmål 130 på L 29 (om 

retsforbeholdet).” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 

fra Europol, der bl.a. har oplyst, at lande uden for EU ikke har 

direkte adgang til Europol Information System (EIS), og at 

anmodninger om opslag i EIS derfor bliver håndteret af Euro-

pol. Dette gælder også i forhold til Norge.  

 

Europol har desuden oplyst, at oplysninger, der indgår i EIS, 

stammer fra bidrag fra Europols interessenter, herunder navn-

lig medlemsstaterne, der er dataejere i forhold til egne bidrag. 

Ved anvendelse af såkaldte håndteringskoder kan den enkelte 

dataejer begrænse andres adgang til de pågældende oplysnin-

ger i EIS. Europol vil altid følge de håndteringskoder, som da-

taejeren har anvist. Europol har i den forbindelse oplyst, at 

lande uden for EU ikke som sådan vil blive meddelt adgang til 

eller afslag på opslag i EIS. Der foreligger således ikke statisti-

ske oplysninger om, hvor mange gange Norge har fået afslag 

på anmodninger om opslag i EIS.” 

 

Der kan endvidere henvises til bilaget til Justitsministeriets besvarelse 8. 

oktober 2015 af spørgsmål nr. 233 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, 

som er et brev fra Politidirektoratet i Norge, hvoraf det bl.a. fremgår, at der 

ikke findes statistik over norske søgninger i EIS. 

 

Justitsministeriet skal beklage den sene besvarelse af spørgsmålet. 

 


